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 نماز جمعه
 مسعود حمیدی

امــام جمعــه مشــهد بــا بیــان ایــن کــه برجــام 
شکست خورده است افزود: این را باید قبول کنیم. 
باز نیاییم روی یک برجام آمریکایی شکست خورده 

برجام اروپایی دیگری استوار کنیم 
به گزارش خراســان رضوی، آیــت ا... علم الهدی 
در خطبــه دوم نماز جمعه این هفتــه ضمن گرامی 
داشت سالروز فتح خرمشهر به جمله تاریخی امام 
خمینــی )ره( که فرمودنــد »خرمشــهر را خدا آزاد 
کرد« اشــاره و اظهار کــرد : این جمله امــام دارای 
سه جنبه اســت؛ اول این که بدانیم خدا خرمشهر 
را آزاد کرد و نیروها، فعالیت هــا وقهرمانی ها ما را 
مغرور نکنــد که این کار منحصراً کار ما بوده اســت 
چراکه شــهری کــه ۵0 هزار نیــروی بعثــی در آن 
مســتقر هســتند با هیچ قدرتی جز قدرت خداوند 
قابل تســخیر نیســت دوم ایــن کــه؛ بعــد از آزادی 
خرمشــهر در همان روزها افراد کمی مردد بودند 
که این ها که خارج شدند از کجا معلوم است لشکر 
بعثی تجدیدقوا نکنــد و مجدد شــهر را نگیرد؟ که 
فرمایش امــام)ره( به این معنی بود که شــهری که 
خدا آزادکرده اســت قابل  تصرف مجدد نیســت و 
سوم این که؛ آزادی خرمشهر مزد مقاومت مردمی 
بود که چند ماه با دست خالی شهر را حفظ کردند 

و نگذاشتند دشمن بر آن مسلط شود.
امام جمعه مشهد همچنین با گرامی داشت سالروز 
وفات حضــرت خدیجــه )س( ادامــه داد: حضرت 
خدیجه به عنوان نماد ایثارگری در راه اسلام است 
و این نماد در تمام شــخصیت این بانو متبلور است 
حتــی تحلیل کرده انــد که وفات حضــرت خدیجه 
)س( درواقع   به خاطر تحمل دشــواری هایی بوده 
که در دوران تبعید دوساله شعب ابیطالب متحمل 

شده و یک وفات شهادت گونه بوده است.
وی همچنین به واقعه 4 خرداد روز دزفول اشــاره 
کرد و گفت :قضیه دزفــول هم که مردم این شــهر 
در زیر بمباران ها مقاومت و شهر را حفظ کردند به 
 عنوان یک نشــان و نماد مقاومت در دوران هشت 

سال جنگ تحمیلی شناخته می شود.
وی بــا اشــاره به تقــارن ایــن ســه مناســبت تاکید 
کرد:باید توجه داشته باشیم مردم ما از نسل همان 
مردمــان و دارای همــان فرهنــگ هســتند البتــه 
آن روزهــا کــه مقاومت هایــی مثل مقاومــت مردم 
خرمشهر و دزفول صورت می گرفت وضعیت ما از 
شرایط امروزمان خیلی نگران کننده تر بود وضعیت 
امروز ما خیلی قوی تر و پربارتر و مطمئن تر اســت. 
لذا چرا امروز مقاومت نکنیم و چرا در خط مقاومت 

در مقابل دشمن، خودمان را ببازیم؟
آیت ا... علم الهدی تأکیــد کرد: خودمان را ببازیم 
در مقابــل چــه چیــزی؟ در مقابــل پاییــن افتادن 
شکممان؟ در مقابل ضربه خوردن اقتصادمان؟ در 
مقابل یک تکه کاغذ بی ارزش ارز و دلار .خودمان 
را ببازیم و تسلیم دشمن شــویم و در مقابل دشمن 

مقاومت نکنیم؟
نماینده ولی فقیه در اســتان با اشــاره بــه فرمایش 
های اخیر مقام معظم رهبری در دیدار با ســران و 
مسئولان نظام گفت: ایشان فرمودند کسی راجع 
به جریان برجام و این که تقصیر چه کسی بود و گناه 
چه کسی بود، بحث نکند .فضا را دوقطبی نکنید و 
موافق و مخالف درست نکنید خوب ما هم با فرمان 
مقام معظم رهبری در این موضوع بحثی نداریم اما 
آن چه ما در قضیه برجام حساب می کنیم این است 
که آمریکا و قدرت های اروپایی چرا آمدند و سر میز 

نشستند؟ این به خاطر قدرت ما بود.
وی تاکید کرد :آمریکایی ها ســال 8۵ و 86 اجازه 
به کار انداختن یک سانتریفیوژ را هم به ما ندادند و 
حاضر نبودند کوچک ترین حرکتی در غنی سازی 
اورانیــوم در ایــن کشــور انجــام شــود و می گفتند 
شــما این فناوری را از ما نگرفتید و هرکس که این 
فنــاوری را از مــا نگرفتــه اســت نباید آن را داشــته 
باشــد اما ما به دلیل قدرت نیروهای علمی و توان 
بالای جوانان مان توانســتیم این فناوری را داشته 
باشــیم وقتی نماینده ایران در اجلاسی خطاب به 
نمایندگان کشورهای دیگر گفت حالا که اورانیوم 
غنی شده 20 درصد را برای حل مشکلات دارویی 
در اختیارمــان نمی گذاریــد خودمان ایــن فرایند 
را انجــام می دهیم، تمــام نماینــدگان قدرت های 
بزرگ حاضر در جلســه خندیدند و تمسخر کردند 
که شــما توانایی این کار را نداریــد فکر کردید 20 
درصد هم مانند 3.۵ درصد اســت امــا بعد از چند 
ماه عزیزان مــا اورانیوم غنی شــده 20 درصد را به 

دنیا عرضه کردند.
آیت ا... علم الهــدی تأکید کرد: ایــن اقتدار باعث 
شــده که دنیا حاضر شــود ما را به عنوان یک کشور 
هســته ای بشناســد و قدرت های بزرگ در مسئله 
هســته ای با ما ســر میز مذاکره بنشــینند این نه به 
خاطر وضعیت مذاکره و کیفیت حرف زدن اســت 
بلکــه قــدرت، مقاومــت و علم و دانــش ما بــود و ما 
پیشرفت کردیم که این ها مجبور شدند و در مقابل 
مــا به زانــو درآمدند. لــذا بــه فرمایش مقــام معظم 

رهبری ، آدرس غلط به مردم ندهید.

برجام شکست خورده است	 
امام جمعــه مشــهد ادامــه داد: در قضیــه برجام ما 
حاضر به مذاکره نشــدیم کــه آمریکا و اروپــا بیایند 

با ما ســر میز بنشــینند ما حاضر به مذاکره نشدیم 
که وقتــی آمریــکا قــرارداد را برهم می زنــد آبروی 
او در دنیــا بــرود بلکــه ما بــا آن هــا مذاکــره کردیم 
کــه تحریم هــا را بردارنــد درحالــی کــه تحریم هــا 
برداشته نشــد، لذا برجام شکســت خورده است و 
این را باید قبــول کنیم. باز نیاییــم روی یک برجام 
آمریکایی شکســت خورده، برجام اروپایی دیگری 
اســتوار کنیم که این هم شکســت بخورد . ما برای 
تحریم ها برجام را اجرا کردیــم اما این ها تحریم ها 

را برنداشتند و بعد از آن هم برنمی دارند.

می گوید آن روزی که ما مذاکره کردیم به 	 
ایرانی ها تضمین ندادیم

مذاکره کننــده  هیئــت  افزود:رئیــس  وی 
آمریکایی»وندی شــرمن« می گوید آن روزی که ما 
مذاکره کردیم به ایرانی ها تضمین ندادیم که ســر 
قرارداد بمانیم که امروز می گویند چرا آن را برهم 
زدید . خودش می گوید؛ هیئــت ایرانی به ما گفت 
از کجا معلوم این قراردادی که ما منعقد می کنیم 
بعداً شما آن را برهم نزنید؟ که به آن ها گفتم؛ هیچ 
راهی برای روشــن شــدن این مطلب وجود ندارد 
لذا تضمین ندادند و این گونه شــد. از سویی دیگر 
رئیس اتحادیه اروپــا امروز با وقاحــت می گوید ما 
تضمین نمی دهیم. لذا آن روز آمریکایی ها تضمین 
ندادنــد و ایــن شــد و امــروز اروپایی هــا می گویند 

تضمین نمی دهیم همین خواهد شد.
آیــت ا...علــم الهدی بــا طرح این ســوال کــه چرا 
این همــه دم از برجــام اروپایــی مــی زنیــد ادامــه 
داد:مقام معظم رهبــری فرمودند ما حل مســائل 
خودمان را با برجام و غیر برجام یا با یک مسئله ای 
که تصمیم گیــری آن در خــارج  ازمملکت صورت 
می گیرد گره نزنیم.امروز جمهوری اسلامی ایران 
روی کره زمین تنها کشوری است که می تواند ادعا 
 کنــد هیچ کــس در خارج کشــور بــرای آن تصمیم 
نمی گیرد . حتی آمریکا هم این استقلال را ندارد 

و مردم آمریکا برای کشورشان تصمیم نمی گیرند 
بلکه لابی صهیونیسم تصمیم می گیرد.

وی تصریح کرد:وقتی مــا این چنین ادعایی داریم 
چرا باید حــل مســائلمان را با چنیــن جریانی گره 
بزنیم؟ به طوری که تمام دســتگاه های اقتصادی 
و کارآفرینان ما نظاره گر باشــند که آیا آن ها برجام 
را قبــول کرده اند یــا خیر؟ چــرا مــا زندگی مان را 
به یک عده ســرمایه گذار خارجی گــره بزنیم که تا 
صدایی بلند می شود بساطشان را جمع می کنند 
و می روند؟ آمدن این ها به این آســانی نبوده که به 
آسانی بروند. چرا شرکت توتال فرانسه که آمده و 
اطلاعات مخــازن نفتی و مخازن مشــترک ما را با 
قطر و سایر کشورها تشخیص داده  می گوید آمریکا 
راضی نیســت من می روم و بعد همــه اطلاعات ما 
را بــا خودش می بــرد ؛ این هــم از ســرمایه گذاری 

خارجی!
امام جمعه مشــهد تأکید کرد: ما همــان آدم هایی 
هستیم که در دوره ای که در این مملکت لوله توپ 
نداشتیم و حتی سیم خاردار هم به ما نمی دادند ، 
خمپاره اندازها را در دوره دفاع مقدس ســاختیم.
مگــر مــا در آن دوره تحریــم نبودیــم؟ از آن روز بــه 
امروزی رســیده ایم که آمریــکا از موشــک های ما 

می ترسد. 
آیــت ا... علم الهــدی ادامه داد: برجــام آمریکایی 
که شکست خورده است دوباره برویم سراغ برجام 
اروپایــی؛ بابــا ول کنیــد شــمارا بــه خــدا .عزیزان 
مسئول ما یک مقدار با بینش دینی و قرآنی ببینند 
کســی که حجت امــام زمان)عج( اســت این همه 
سخن گفت، به سخنانش گوش دهید. یک برجام 
آمریکایــی را بــدون امضــای رئیس جمهورآمریکا 
برای برداشتن تحریم ها که شرط ایشان بود ، ادامه 
دادید این شد حالا برجام اروپایی را بخواهید بدون 
راهنمایی و راهبری های ایشان دنباله گیری کنید 

همین خواهد شد.

اخبار اخبار
اقتصادی

اختصاص تسهیلات رونق به واحدهای 
تولیدی بدهکار با بیش از 100 نفر کارگر 

گامی دیگر برای حمایت از تولید
استاندار روز پنج شــنبه از دو واحد تولیدی بازدید و سپس 
با حضور در جلسه ستاد تســهیل و رفع موانع تولید استان 
از نزدیک مسائل 9 واحد تولیدی را بررسی کرد. در جلسه 
این ستاد همچنین امکان بهره مندی واحدهای تولیدی با 
بیش از 100 نفر کارگر از تسهیلات رونق تولید مصوب شد.
اســتاندار با اشــاره به موضوع تأمین منابع ارزی موردنیاز 
حوزه تولید و صنعت گفت:هم اکنون مشکلی برای تأمین 
ارز موردنیــاز واحدهــای صنعتــی جهــت واردات کالاهــا 
و مواد اولیه شــان وجود نــدارد اما مشــکل جــدی و عمده 
صادرکننــدگان ، برگشــت ارز به کشــور اســت چنــان که 
صادرکنندگان ما بــه دلیل مســائلی که با آســیای میانه و 
کشــورهای هدف صادراتی وجود دارد در بازگشــت ارز به 

داخل و انجام تعهد خود دچار مشکل هستند.
به گزارش روابط عمومی اســتانداری ، علیرضا رشــیدیان 
روز پنج شنبه در حاشیه بازدید از دو واحد تولیدی استان با 
بیان این مطلب افزود: در این باره مذاکراتی با بانک مرکزی 
انجــام دادیم تا در این حوزه تدبیر و چاره اندیشــی شــود به 
نحوی که صادرات به کشورهای آسیای میانه و افغانستان 
و عراق مشمول ملاحظات خاصی شود.شایان ذکر است 
پس از پایان این بازدیدها جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید استان هم با حضور استاندار برگزار شد.در این جلسه 
مشــکلات 9 واحد تولیدی ، صنعتی استان اعم از مباحث 
مربوط به ممنوع الخروجی مدیر واحد تا مالیات و تقسیط 
بدهی و ... طرح شد و برای برخی از موارد که در داخل استان 
قابل رفع بود ، تصمیم گیری و مســئله دو واحد دیگر که در 
استان قابل حل نبود به ستاد تسهیل کشور ارسال شد. در 
این جلسه همچنین مصوب شــد واحدهای دارای بیش از 
100 نیرو که دارای بدهی هستند با تصویب ستاد تسهیل 
استان برای استفاده از تسهیلات رونق تولید معرفی شوند.
اســتاندار گفت : تمام تلاش دولت آن اســت کــه به منظور 
حمایت از تولید و اشتغال، موانع موجود در مسیر ارتباطات 

و تعاملات بیرونی را به حداقل ممکن برساند.

نایب رئیس مجلس خبر داد 

 این هفته یک میلیاردی ها 
تعیین تکلیف می شوند 

نایب رئیــس مجلس شــورای اســلامی از آغــاز پرداخت 
مطالبات ســپرده گذاران مالــی و اعتباری تا ســقف یک 

میلیارد تومان از هفته آتی خبر داد.
مسعود پزشکیان در گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت  در 
تشریح نشست چهارشنبه نمایندگان سران سه قوه برای 
پیگیری مشــکلات مؤسســات مالی و اعتبــاری گفت: از 
هفته آینده پس از امضای رؤسای سه قوه مقننه، مجریه و 
قضاییه، پرداخت مطالبات سپرده گذاران مؤسسات مالی 
و اعتباری تا ســقف یک میلیارد تومان از اصل ســپرده ها 

آغاز می شود.
وی بابیان این که پس از امضای رؤســای سه قوه حداکثر 
ظرف مــدت یک مــاه تمامــی ســپرده های تا ســقف یک 
میلیارد تومــان پرداخت می شــود، افــزود: پرداخت این 
مبالغ شــامل حال تمامی ســپرده گذاران در مؤسســات 
مالــی و اعتبــاری کــه دارای مشــکل بوده اند، می شــود 
چه افرادی که پس از تشــکیل کاســپین در این موسســه 
ســپرده گذاری کرده اند و چه آن هایی که در تعاونی های 

منحله سپرده گذاری کرده بودند.

فرماندار:  شناسایی هکرهای مانیتور 
فرودگاه مشهد در دست پیگیری است 
فرماندار مشــهد دربــاره هک شــدن  مانیتورهای فــرودگاه 
مشهد که در ساعات پایانی پنج شنبه ســوم خردادماه اتفاق 
افتاد، گفت: هک مانیتورهای فرودگاه دقایقی بیشتر به طول 
نینجامید و به سرعت برطرف شد. محمدرحیم نوروزیان در 
گفت و گو با ایرنا افزود: اقدامات لازم برای شناسایی هکرها 

در دست پیگیری است.

رئیس مرکز مطالعات راهبردی ارتش در 

سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه مشهد: 

نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران غافلگیر نمی شوند 

رئیس مرکز مطالعات راهبردی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
گفت: امروز در کشــور از اشــراف اطلاعاتی خوبی برخوردار 
هستیم و کلیه حرکت ها در داخل و خارج از مرز رصد می شود 
و نیروهای مسلح ما به هیچ وجه غافلگیر نمی شوند. به گزارش 
ایرنا، امیر سرتیپ احمدرضا پوردستان در سخنرانی پیش از 
خطبه های نماز جمعه مشهد در حرم رضوی افزود: دکترین 
نیروهای مسلح در کشور دفاعی و مبتنی بر بازدارندگی است 
اما برای دفاع از کشور و ارزش های نظام در هر جغرافیایی  در 
مقابله با هر تهدیدی اقدام می کنند. وی بیــان کرد: امروز به 
برکت وجود دانشمندان جوان، سلاح و تجهیزات دفاعی مورد 
نیاز خود را می سازیم و فاصله بین ایده آل تا مطلوب بسیار کوتاه 
است و قدرتمندتر از همیشه در دفاع از نظام و اسلام ایستاده 
ایم. امیر پوردستان خاطرنشان کرد: همان گونه که ملت غیور 
در زمان جنگ تحمیلی خرمشهر را به عنوان اصلی ترین سنگر 
دشــمن با ایمان به خدا و تبعیت از ولایــت آزاد کرد، اینک نیز 

با اقتدار در مقابل دشمن ایستاده است و مقاومت می کند.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد 

نهایی شدن قرارداد راه آهن گرگان 
– بجنورد – مشهد 

معاون وزیر راه و شهرســازی از نهایی شــدن قرارداد ساخت 
راه آهن گرگان – بجنورد – مشهد با یک سرمایه گذار چینی 
خبر داد. خیرا... خادمی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: یک 
شرکت چینی برای تامین مالی و اجرای بخشی از روسازی 
این پروژه اعلام آمادگی کرد تا در کنار شرکت مسکن و عمران 
قدس رضوی که وابســته به آستان قدس اســت کار ساخت 
این پروژه را تکمیل کند. به گفته معاون وزیر راه و شهرسازی 
خوشبختانه مذاکرات پس از چند مرحله در روزهای گذشته 
به پایان رســید تا رســما توافقاتی که در انتهای سال 1396 
انجام شده بود در بهار امسال با نهایی شدن مذاکرات ابلاغ 
شــود. مدیرعامل شرکت ساخت و توســعه زیربناهای حمل 
و نقل کشــور درباره  جزئیات ایــن توافق با طــرف چینی نیز 
توضیح داد: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته این پروژه 
کــه ۵۵0 کیلومتر طــول دارد و از شــهرهایی مانند گرگان، 
شیروان، قوچان و مشهد می گذرد، حدود 18 میلیارد یوآن 
چین معادل 10 هزار میلیارد تومان ارز ایران اعتبار نیاز دارد 
که طرف چینی قول داده فاینانس مورد نیاز آن را تامین کند. 
خادمی ادامه داد: یکی از بانک های ایرانی نیز اعلام آمادگی 
کرده شرایط را برای گشایش ال سی این پروژه فراهم کند تا 
بدین ترتیب با طی شدن تشریفات کار و تایید و تضمین بانک 

مرکزی رسما اجرای این پروژه در دستور کار قرار گیرد.

آیت ا... علم الهدی  در خطبه های نماز جمعه مشهد

روی برجام شکست خورده آمریکایی برجام اروپایی استوار نکنیم


